
Referat
Forældrerådsmøde

Tirsdag d. 14. marts 2023

Kl. 16.00 - 18.00

Forældre:
Michelle Thorsted, Randi Philipp,

Simone Rostgaard, Heidi Roos Christensen

Afbud fra: Heidi Nielsen, Kasper Østergaard

Ansatte: Kristina og Charlotte

1. Orientering fra børnehaven
Herunder bl.a.:

○ Børnehavens 15 års fødselsdag d. 1. februar 2023, blev fejret på skøn
vis med aktiviteter i løbet af hele dagen.

○ Dagligdagen i børnehaven:
Tema om Georg Gearløs, hvor omdrejningspunktet har været
opfindsomhed og byggerier.
Temaet om de 17 verdensmål var en kæmpe succes, hvor vi har fået
mange positive tilbagemeldinger.
Derudover har vi ugentligt vores motorikgruppe, sproggruppe,
legegrupper, sanggruppe, fredagsboller og musik med kirsten. Der er
altid fuld fart over feltet.

○ Vi benytter os ofte af at lave bål. Der bliver spurgt om der er nogle i
forældre flokken, der kan være behjælpelig med brænde. Simone
undersøger nærmere. Vi hænger en seddel på døren i børnehaven. Vi
har tidligere efterlyst brænde på fredagshilsenen uden den store
tilbagemelding.

○ Vi er lige nu 34 børn i børnehaven.
○ Storegruppen starter 1. april med 18 børn.

11 af disse børn går i forvejen i vores børnehave og 7 kommer udefra.
○ Vi holder aflutning for vores kommende skolebørn ved en

fællesspisning onsdag d. 22. marts, alle børnehavens familier er
inviteret. Der vil være uddeling af mapper og der er et ønske om at
familierne skal starte med at præsentere sig selv, som vi tidligere har
gjort.

○ Vores studerende Sofia Mølby Andersen har afleveret hendes opgave
og skal til eksamen i næste uge. Lianne deltager ved eksamenen. Vi
holder afslutning for Sofia mandag d. 20. marts 2023.
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○ Vi havde fundet en ny medarbejder i stedet for Matilde i SFO. Hun hed
Laura Ockens, hun blev desværre headhuntet friskolen i Arrild, hvor
hun selv har været elev. Istedet har vi ansat Josephine Christiansen -
det tegner også godt.

○ Vi har deltaget ved et regionsmøde for de frie skoler i region syd. Det
blev afholdt på Vejen Friskole. En eftermiddag med fælles foredrag og
forskellige workshops. Sara og Kirsten stod for en workshop om
aktiviteter i SFO. Det var ekstrem godt tilrettelagt med god
vekselvirkning mellem tilhørerne og oplæg omkring vores SFO
aktiviteter.
Lianne og Kristina stod for en workshop om sansemotorik og
sprogmiljøer i børnehave regi. Der blev lavet en spændende oplæg og
tilhørende var meget interesseret i vores arbejde. Der blev lyttet meget
opmærksomt til de ting der foregår hos os. Da vi evaluerede da vi kom
hjem er holdningen overordnet at vi har rigtig meget at være stolte af i
vores børnehave og SFO. Tak til forældrene til opbakning til at hente
deres børn tidligere denne dag.

○ Fredag d. 24. marts skal personalet på pædagogisk dag. Vi opfordrer til
en fridag eller legeaftaler - men har allieret os med en vikar hvis der er
nogen, der har behov for pasning. Forældrerådet bakker op om, at vi
benytter os af at spørge om denne hjælp ud i forældreflokken. Der er
opbakning til, at det personalet får ud af at fordybe sig disse dage
kommer godt igen i samværet og i aktiviteterne med børnene i
børnehaven.

○ I påskeferien er der pasning for tilmeldte børn. De tilmeldte børn bliver
passet sammen i børnehave, storegruppe og SFO.

○ MUS - Gode tilbagemeldinger. Forældrene blev præsenteret for den
plakat der er lavet med sammendrag af gode udsagn fra MUS
samtalerne.

○ Legeplads - bygge godkendelsen fra Vejen Kommune er lige landet på
kontoret. Vi forventer at afholde indvielse ved 1. skoledag til august.

2.   Støtteforeningen for Rødding Friskole og børnehave v/Randi

○ Støtteforeningen af afholdt generalforsamling. Regnskabet og beretning
blev fremlagt at Christina Østbjerg.

○ Der er pt fokus på fondsansøgninger til at hjælpe med at dække den
sidste egenbetaling til friskolens nye legeplads. ca 400.000,- kr.

○ Der er aftalt at friskolen løbende kan sende ønsker til støtteforeningen. I
disse ønsker er både personalegruppen og børnene inddraget.

○ Der er planer om et arrangement for de store elever i Gram Friluftsbad.
○ Støtteforeningen har lavet samarbejde med Rødding Højskole, hvor de

skal have en stand ved deres Grundlovsmøde d. 5. maj. De skal sælge
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kaffe,te, saft og is. og dernæst overordnet være Rødding Friskole
ambassadør på dagen.

○ Der var planer om et Sct Hans arrangement - men de er blevet oplyst
om at det er Forum Rødding i fuld gang med at arrangere. - Derfor har
støtteforeningen trukket sig fra at arrangere dette.

○ Støtteforeningen ønsker at de til arbejdlørdagen kan bruge tid på at
arrangere nogle af deres aktiviteter.

○ Der er planer om et socialt arrangement for forældre en fredag
eftermiddag på skolen.

○ Ved årets musical på skolen vil støtteforeningen være til stede og sørge
for at sprede budskabet om, at man kan betale kontingent til
støtteforeningen.

3. Orientering fra bestyrelsen v/Randi

○ Budget og regnskab er blevet gennemgået i bestyrelsen
○ Orientering om gennemgang af vedtægterne. Man er i den

sammenhæng blevet opmærksom på hvilken betydning det har for at
forældre til børn i børnehaven kan stemme og stille op til bestyrelsen
ved vores generalforsamling. Ved børnehavens kommende
fællesspisning vil repræsentanter fra bestyrelsen fortælle forældrene
herom.

○ Vi har fået besked fra Vejen kommune om at der bliver lavet en
fodgængerovergang på søndergade/tingvej og
Sønderallé/Søndergyden. Det forventes etableret efteråret 2023.

○ Der har været debateret ideer til hvordan skolens værdigrundlag kan
blive evalueret i fremtiden.

○ Alle elever har gennemgået en trivselsundersøgelse. Der er fine
resultater.

○ I bestyrelsen har man talt om priser til arrangementer på skolen. Man er
på skolen i gang med en evaluering af alle arrangementer som helhed
og har taget disse tilbagemeldinger med i deres overvejelser.

4.   Kristina fortæller om hendes arbejde som motorikvejleder i børnehaven.

○ Kristina gennemgik det oplæg som hun havde fremlagt ved seneste
regionsmøde. En rigtig fin gennemgang af det der bliver arbejdet med i
børnehaven.

5. Runden rundt.
Her har forældre mulighed for at stille spørgsmål, eller komme med
kommentarer til dagligdagen i børnehaven.

○ Michelle - Der blev givet en tilbagemelding til Michelle om at vi har
fastsat en dato for hvornår de ansatte i børnehave og SFO skal deltage
i et førstehjælpskursus. Der orienteres om at det ikke er et krav fra
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myndighedernes side, men at vi naturligvis bakker op om at det er god
stil at være opdateret. Lærerne er inviteret med.

○ Randi spørger om vi afholder brandøvelse. Hertil svares ja.
Forslag om at man kan besøg noget der hedder OMHU ved Hvide
Sande hvor man kan deltage i forskellige strandprojekter. Det hender
sig nok mest til storegruppe eller SFO.

5. Evt -

○ Ved kommende generalforsamling er der valg til børnehavens
forældreråd. Der er fra hele forældrerådet et stort ønske om at nogle af
de nye familiers forældre har lyst til at blive en del af forældrerådet, da
det giver meget indsigt i børnehavens hverdag. Det nuværende
forældreråd vil sprede det gode budskab blandt forældrene i
børnehaven.

○ Næste møde i forældrerådet aftales efter generalforsamlingen.
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